
2023-2024 4. SINIF GÜZ DÖNEMİ 

ÖĞRENCİ ANKETİ SONUÇLARI

















 

 

Eğitim planına eklenmesini talep ettiğiniz ders/konu/uygulama var mı? Yazınız. 
 

• Endodonti uygulamada hasta ve ünit sayısı yetersiz.12 kişilik grupta 4 kişi nöbetçi oluyor ve bu sayı nöbet için çok fazla ve hasta sayısı 
ciddi miktarda çok az hasta alamadığımız zaman çok oldu.18 günlük staj süresince 12 gün hasta bakabildik ve hergün hasta bakamadık 
hasta yetersiz olduğu için.Bunun için baraj düşürülmesi belki daha iyi olur ama 30 kanal yapmak zor değil hasta olduğu zaman 
yapılabiliyor bununda en büyük etkeni entegre olabilir çünkü çok fazla sayıda hastaya bakılıyor. Protez uygulamasındada praiyel hastası 
bi şekilde bulunuyor ama total hastası bulmakta zorlanıyoruz bunun için 4 veya 5.sınıftan birinden barajlardan totalı cıkartırsak daha rahat 
hasta bulabiliriz ben hasta bulamadığım için hastamı anlaradan getirdim ve çok zor ve maliyetli oldu ve protez için teknisyenden gelen iş 
çok uzun sürüyor ve bu bizim zaman olarak çok yorıyor ve işlerimizi yetiştiremiyoruz.hocamızın verdiği ek süre dahi yetmeyebilir bunun 
yanında 24 kişi var toplam 10 ünit var hasta bakabileceğimiz buda bizim için çok büyük sorun oluyor cözüm için 2 aylık staj boyunca 
araya başka staj koyup o aradaki satj boyunca sabah hasta bakmak bizi rahatlatabilir. 

• Endomotor sayısı ve apeks locater az olduğunun düşünüyorum.Endomotor biz kullanmazsak bile hasta başında asistan bizden istediği 
zaman asistanlarımız kullandığı için beklemek zorunda kalıyoruz bunun için en azından öğrencilerin kısmı için bir endomotor olması 
bizim açımızdan daha iyi olacağını düşünüyorum.Apeks locater sayısının az olmasını yanında olanlar içinde verimli çalışan sayısı da az 
olduğunu düşünüyorum. 

• Staj başında stajda yapılması ve yapılmaması gerekenlerin anlatılması  
• Hocalarımızın bize ayırdıkğı süreleri ve olanakları için çok teşekkür ederiim 



• barajların azaltılması  
• Endomotor kullanmayı istiyoruz  

 
Görüş ve Önerileriniz 
 

• Barajlar aşırı yüksek. Çoğu kişi nerdeyse bütün stajlardan yaza kaldı. Barajların daha öğrencilerin yapabileceği düzeye indirilmesini 
istiyorum. 

• Protez stajında çalışan ünit sayısının azlığı hem hastaları hem de öğrencileri mağdur ediyor. Ya stajdaki ünitlerin bakım ve onarımı yapılmalı 
ya da diş kesimi gerektiren köprü ve parsiyel protez uygulamaları öğrencilerin barajından çıkarılmalıdır. 

• Barajların hasta sayısına göre değişiklik gösterebilmesi mobbing hakaret olmaması vize finallerin bırakmaya yönelik değil öğretmeye 
yönelik olması teorik derslerin devam zorunluluğunun esnek olması 

• Endodonti kliniğindeki ünit yetersizliği yüzünden 19 günlük staj süremizin hemen hemen 7 gününü nöbet tutarak geçiriyoruz ve 30 kanal 
barajının 12 iş günü için çok fazla olduğunu düşünüyorum. Protez kliniğinde de sadece 3 kesim üniti bulunuyor ve stajı 22 öğrenci 
aldığımızdan iş yapabileceğimiz günleri boş geçiriyoruz. Stajlarda hasta sayısının az olması, staj süresinin ramazana denk gelmesi, imkan 
yetersizliği gibi dış etkenler sebebiyle sıkıntılar yaşayıp barajı dolduramadığımız oluyor. Böyle durumlarda o staj grubunun/dönemin 
koşulları da değerlendirilse keşke.  

• Öncelikle bütün hocalarıma,asistanlarıma teşekkür ederim,fakültemden memnunum ve buradan mezun olduğumda kendimi yeterli 
hissedeceğimi düşünüyorum.Olumlu/olumsuz bölümleri değerlendirmek ve bazı şeylerin düzeltilmesinin bizim için iyi olacağını 
düşünüyorum. Pedodonti:Barajlar gerçekten çok yüksekti,Neredeyse 1 ayda bitiren hiç olmadı,asistanlarımıza teşekkür ederiz telafiye 
geldik fakat neredeyse 1-1.5 ay daha her sabah klinikte hasta bekledik yine bitiremeyen çok arkadaşımız oldu,flor barajı da imkansızdı 
neredeyse her boş kaldığımızda gidip yapmaya çalıştık ama pedodonti bölümünün barajı kesinlikle 1 ayda bitecek bir baraj değil,ayrıca 
endikasyon sınavı,çıkış sınavı vs gibi sınavlarda hiçbir düzen yoktu,staj bittikten 2-3 ay belki daha fazla süre sonra sınava girdik,bunların 
dışında asistanların davranışları,eğitim,klinik yeterliliği gayet iyidi. Endodonti:Klinik olarak bizi en çok zorlayan stajdı,kliniğin hiçbir 
düzeni yok,her gün gelen hasta sayısı değişiyor 5-6 kişi anca hasta alabiliyor(hastalar randevuya gelmiyor olabilir ama çağırılan hastaların 
çoğu rt,7 numara oluyor biz yapamadığımız için boş kalıyoruz),ünit sayısı yetersiz her gün 4 kişi nöbet tutmak zorunda kalıyor.Baraj aşırı 
yüksek bitirenler telafiye gelenler oluyor ona da grubun en yüksek olanları gittiği için yine diğerleri çok az sayıda kalıyor.Özetle barajın bu 
kadar yüksek olması biteceği anlamına gelmiyor gerçekten keşke hasta olsa da baksak daha fazla yapsak diyoruz ama olmuyor. Ortodonti:1 
ay bu staj için çok uzun bir süre,bizden istenilen sadece asistanların ünitini toplamak,temizlemek,1 ay sadece bunları yapıyoruz ve çok 
rahatsız hissettiriyor.Bölümün süresi kısaltılıp endodonti veya başka bölüme kaydırılabilir. Radyoloji,periodontoloji,restoratif:Bu 
bölümlerden çok memnunum.Sınavlar,hastalar,klinik çok düzenli,kendimi staj bitiminde gelişmiş hissettim,asistanlar gerçekten yardımcı 
olup yargılamıyor. Ekstra söylebileceğim,adsmden gelen arkadaşların tüm gün şımarıklıklarına ve gürültülerine maruz kalıyoruz,stajlarda 
bizlere yardım ederlerse daha iyi olacağını düşünüyorum. Bizlere bu imkanı verdiğiniz için teşekkür ederiz. 



• İş hayatımızda kanal tedavisinde endomotor kullanımı artık rutin bir hal aldı hem özel kliniklerde hem de devlet hastanelerinde. Bu duruma 
rağmen endomotor kullanmayı tam anlamıyla öğrenmeden fakülteyi bitiriyoruz. Endomotor kullanımı sağlanıp klinik eğitimimize entegre 
edilmesi bize hem okul stajında hem hasta konforunda hem de iş hayatımızda kolaylık sağlayacağını düşünüyorum. 5. Sınıf entegre 
kliniğinde belirlenen protez barajının fazla olması hem 4. Sınıfları hem de 5. Sınıfları etkiliyor. Bu etki hasta bulmanın zorlaşmasının 
yanında laboratuvara gönderilen işlerin fazlalığı nedeniyle işlerin geç gelmesine yol açıyor. Zincirleme şekilde işlerin zamanı ve iş gücü 
büyümüş oluyor. Entegre kliniği hastaların işinin hızlı görülmesi açısından iyi olsa da diğer kliniklerde de aynı rahatsızlığa sahip hastaların 
tedavisi yapıldığı için hasta sayısını etkiliyor. Diş taşı , dolgu , kanal tedavisi yaptırması gereken hasta 3 farklı stajyerin barajına etki 
gösterebilecekken entegreye gidiyor ve diğer 3 stajyerin barajını etkiliyor bu durum. Entegrenin eskiden olduğu gibi ihtiyacı olanların 
kullandığı 2. Seanslar veya protez vs. kontroller için kullanılan haline geri gelmesi değerlendirilebilir. Çünkü endodonti 2. Seansta entegre 
kliniğini günlük 4 kişi kullanabildiği için hastalar duruma göre 1 aydan fazla ikinci seansı bekleyebiliyor. Hastaların bu süreyi 
beklemeyenleri özelde bitimi yaptırıyor veya işi olanlar gidiyor ve işlem yarıda kalıyor. Entegre bu sebeple dolaylı yoldan diğer stajları da 
etkiliyor. Ayrıca öğle arasında yapılan kanal tedavisi 2. Seansı bazı aksaklıklarla uzadığında hastayı da o halde bırakamadığımızdan öğleden 
sonraki staja geç kalıp yok yazılabiliyoruz. Teorik dersler için de protez stajı uzuyor 2 hafta öğleden önce gelmemiz gerekiyor derslere 
giremiyoruz. Pedodonti telafisi oluyor sabahları geliniyor derslere giremiyoruz. Endo 2. Seans hastası erken geliyor üniti hazırlamamız 
gerekiyor dersten erken çıkmak zorunda kalıyoruz bu şekilde aksayabiliyor. Bu nedenle kendimiz çalışıp arayı kapatmaya çalışıyoruz 
hocalarımızın da bu durumları dikkate almasını rica ediyoruz. Genel anlamda çok donanımlı yetiştiğimizi düşünüyorum. Her şey için 
teşekkürler  

• Cerrahi stajında süreye göre barajın yeterli olduğunu düşünmüyorum .Şimdiye kadar barajı tamamlayan bile olamadı. Protez kliniğinde 
ünitlerin hepsi çalışmıyor bu nedenle kesim işlemi için 4 üniti 22 kişi paylaşmak durumunda kalıyoruz. Ortodonti de daha fazla öğrenci 
için öğrenime yönelik uygulama olmasını isterdim 

• Protez kliniğinde diş kesimi yapabildiğimiz ünit sayısı 3 tü. Bu bize çok sıkıntı yaşattı. Zaten 20-24 kişiydik ve protez için işleri 
yetiştirmemizde sorun yaşattı bu durum. Ünitlerin tamir edilmesini rica ediyoruz. Ayrıca elimizden geleni yapmamıza rağmen bazen hasta 
sayısının azlığı bazen de özellikle protezde hastanın yarıda vazgeçmesi nedeniyle maduriyet yaşayanlarımız var ve hiç fırsat sunulmadı 
bizlere maalesef. Bizim elimizde olmayan nedenlerle barajı tamamlayamayışımızın bir alternatifi , ek süre verilmesi örneğin ,olması 
gerektiğini düşünüyorum. Çünkü gerçekten çok emek sarf ediyoruz ve bizden kaynaklanmayan bir sebeple bir anda hepsi yok oluyor yok 
sayılıyor. Değerlendirmenizi rica ederiz. Teşekkürler.  

• Bu sene yeni ünitler eklense de hala ünit sıkıntımız var. Özellikle protezde iki grup birleştiği ve her şeyiyle çalışan ünit sayısı az olduğu 
için sıkıntı yaşanıyor. Protezde bir şeyleri yetiştirmek adına hastalarımızı sabah çağırıyoruz ve teorik derslerde hemen hemen hepimizin 
ciddi anlamda devamsızlığı var. Endodontide bazı dönemlerde az hasta olduğu için barajı tamamlayamıyoruz ve genel olarak gergin bi 
ortama sahip. Ortodonti stajı diğer stajlara nazaran çok çok az işe dahil olabildiğimiz bi yer bu nedenle staj süresi bir nebze kısalabilir. 
Barajlar hasta kapasitesine ve staj süresine bakıldığında çok yüksek. Genel anlamda bir azaltma ya da grupların kendi içerisinde 
değerlendirilmesini rica ediyorum.  

• Barajlarımız gelen hastalara göre çok fazla bazı stajlarımızda hasta bulmakta çok zorlanıyoruz. 



• Barajlar, gelen hasta sayısı ve staj süresi birbirleriyle uyumlu değil. Barajlar gelen hastaya göre daha yüksek kalıyor. Hastalar sabah ve 
öğleden sonra için eşit yazılsa dahi gelmiyorlar ve bu bizim aleyhimize oluyor. Barajların ilgili staj grubuna gelen hasta sayısına göre 
şekillendirilmesi daha adil olur diye düşünüyorum. Örnek verecek olursam pedodonti stajında çocukların ara tatillerine denk gelen grupla 
gelmeyen grup eşit olmuyor veya bazı dönemler bazı bölümlere daha fazla hasta geliyor. Başka bir durumsa eylül ayında başladığımızdan 
bu yana 5. sınıf arkadaşlarımızla aramızda olan hasta problemi. Aynı anda dönem 4 ve 5 hasta aradığında dönem 4'e hasta kalmıyor çünkü 
entegreye hastalar çekiliyor. Bu durumu düzeltmek için barajların yeniden öğrencilerin de fikirlerine önem verilerek düzenlenmesi 
gerektiğini düşünüyorum. Bizler az hasta bakmak değil uygun koşullarda imkanımızın yettiği ölçüde bakmak istiyoruz. Hastayı baraj için 
değil gerçekten öğrenmek, tedavi etmek için bakmaya odaklanmak istiyoruz. Başka bir konuysa yetersiz ünitler. Özellik protez stajında 
yaşadığımız bir sorun. 22 öğrencinin 3 4 tane kesim ünitini kendi arasında paylaşması bekleniyor ve bu olamayan bir şey yeterli değil 
öğrenci ünitleri. Ünitlerin tamir edilmesi lazım aeratör çıkışından su gelmediği için kullanamıyoruz kullansak yetebilirler yine. Aynı şekilde 
protezdeki laboratuvar sorunları da acil düzeltilmesi gereken başka bir sorun. Okul yönetimimiz umarım sürekli dile getirdiğimiz baraj, ünit 
ve laboratuvar durumunu göz önünde bulundurlar. Amacımız işlerin biz ve bizden sonraki dönemler için çok daha iyi ilerlemesi. Teşekkür 
ederim, saygılarımla.  

• Barajların fakülteye gelen hasta sayısıyla orantılı olarak oluşturulmadığını düşünüyorum fazla hasta bakmamız iyi bir şey ancak gelen hasta 
fazla değil yeterli hasta olsa çok daha rahat yetiştirebileceğimize inanıyorum şansımıza göre yaza kalınmasını da doğru bulmuyorum 
randevular daha fazla hasta olacak şekilde daha yakın zamana göre düzenlenmeli ya da gelen hasta sayısına göre restoratif pedodonti ve 
endoda öğrenciler değerlendirilmeli ve ayrıca sabahları hasta çağırmamız gerektiğinden ve seanslarımız olduğundan derslere katılım 
sağlamak zor olabiliyor ve 5. Sınıf için de entegreyle ilgilenilmediğini malzeme yokluğu olduğunu ve her asistan ve hocanın farklı bir 'iyi" 
tanımı olduğunu bu yüzden de işlerin herkesin olmuş tanımına göre fazla uzadığını düşünüyorum zaten süre yetersiz ve hasta bulmak zorken 
entegre olması diğer bölümlerden de fazla hasta alınmasına sebep oluyor entegre barajları ortalamada olursa diğer bölümlere de hasta kalır 
bence sadece zorlamak için bu kadar mobingi doğru bulmuyoruz ayrıca çalışmayan ünitlerin de artık düzeltilmesini ve protez için sürenin 
uzatılmasını ve denizliye giden işlerin düzgün gelmesini istiyoruz  

 
 


